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АСОЦИАЦИЯ ПО ВиК  НА ОБОСОБЕНАТА ТЕРИТОРИЯ, 

ОБСЛУЖВАНА ОТ „ВиК“ ООД – ПЕРНИК 

 
                                                             

 

 

ДОКЛАД 

ЗА ДЕЙНОСТТА НА 

АСОЦИАЦИЯ ПО ВОДОСНАБДЯВАНЕ И КАНАЛИЗАЦИЯ НА ОБОСОБЕНАТА 

ТЕРИТОРИЯ, ОБСЛУЖВАНА ОТ „ВиК“ ООД – ПЕРНИК ЗА 2020 ГОДИНА 

от инж. Емил Ангелов Костадинов - Областен управител на Област Перник  

и Председател на Асоциация по ВиК - Перник 

 

 

УВАЖАЕМА ГОСПОЖО АВРАМОВА, 

УВАЖАЕМИ ГОСПОДИН ДИМИТРОВ, 

В изпълнение на чл. 198в, ал. 5, т. 5 от Закона за водите, представям на Вашето 

внимание настоящия Доклад за дейността на Асоциация по ВиК на обособената 

територия, обслужвана от „ВиК“ ООД - Перник през 2020 година: 

 

 І. През 2020 година бяха проведени 2 (две) заседания на Общото събрание на 

Асоциация по ВиК – Перник на обособената територия, обслужвана от „ВиК” ООД – 

Перник, както следва: 

 I. Първото редовно заседание бе проведено на 14.05.2020г. Поканата за 

провеждане на Общото събрание бе изпратена с писмо наш изх. № АВиК-93 още на 

20.02.2020г., но поради това, че не всички общински съвети дадоха мандати, 

липсваше законовоустановения кворум за провеждане на това задължително съгласно 

действащото законодателство редовно заседание, което и с оглед усложнената 

епидемиологична обстановка и обявеното извънредно положение в страната доведе 

до продължителното отлагане във времето на изпълнението на задълженията на АВиК-

Перник по точките от обявения Дневен ред. 
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За провеждането на заседанието бяха получени съответните мандати от МРРБ 

и МОСВ, съгласно разпоредбите на чл. 198е, ал. 4 от Закона за водите.  

Заседанието бе проведено при следния дневен ред:  

1. Приемане на годишен финансов отчет на Асоциация по ВиК на обособената 

територия, обслужвана от „ВиК” ООД – Перник за 2019г., съгласно чл. 27, т. 1 от 

Закона за счетоводството. 

2. Приемане на отчета за изпълнението на бюджета на Асоциация по ВиК на  

обособената територия, обслужвана от  „ВиК” ООД – Перник за 2019г., съгласно чл. 

26, ал. 3 от Правилника за организацията и дейността на асоциациите по ВиК. 

3. Приемане на годишен отчет за дейността на Асоциация по ВиК на 

обособената територия, обслужвана от „ВиК” ООД – Перник  за 2019г., съгласно чл. 

198в, ал. 4, т. 10 от Закона за водите. 

4. Приемане на бюджета на Асоциация по ВиК на обособената територия, 

обслужвана от  „ВиК” ООД – Перник за 2020 година, съгласно чл. 21, ал. 1 от 

Правилника за организацията и дейността на асоциациите по ВиК. 

5. Приемане на Инвестиционна програма за 2020г., изготвена от ВиК 

Оператора, във връзка с поетия ангажимент за извършване на инвестиции в активи – 

ВиК системи и съоръжения, публична държавна и/или публична общинска 

собственост. 

6. Други: 

Обсъждане и приемане за сведение от всички членове на АВиК-Перник: 

- Писмо изх. № В-07-00-5/20.01.2020 г. от КЕВР с констатирани грешки и 

пропуски на ВиК дружествата; 

- Писмо изх. № В-07-00-6/28.01.2020 г. от КЕВР и с копие до Кмета на Община 

Перник относно действия на АВиК-Перник във връзка с обявения режим на 

водоподаване и бедствено положение в община Перник; 

- Указания от МОСВ вх. № АВиК-74/12.02.2020 г. по повод включването в 

разглеждането на определени въпроси/информация за сведение в точка „Разни“ в 

заседанията на Общото събрание на АВиК; 

- Осъществен контрол и направени констатации относно неизпълнение на 

договорни задължения от „ВиК“ ООД-Перник по Договора за стопанисване, 

поддържане и експлоатация на ВиК системите и съоръженията и предоставяне на 

водоснабдителни и канализационни услуги от 11.03.2016г. /в сила от 01.04.2016 г./, 

както и по повод Заявление вх. № 2-1/09.01.2020 г. от Велизар Венциславов 

Варадинов за осъществявани контролни дейности от Областния управител на област 

Перник и Председател на АВиК-Перник във връзка с критичната ситуация с 
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водоснабдяването на община Перник от язовир „Студена“ и Решение за достъп до 

обществена информация изх. №  2-1/1/22.01.2020г.; 

- Проблеми, свързани с предавателно – приемателните действия на ВиК 

активите-публична общинска собственост между общините Перник и Ковачевци и 

„ВиК“ ООД-Перник; 

- Други въпроси за обсъждане и сведение, предложени от останалите членове 

на АВиК-Перник.  

 

По т. 1 от дневния ред бе прието решение за приемане на годишния финансов 

отчет за 2019г. с 88,49% от общо 100% от всички гласове в Общото събрание, без 

община Земен, чийто представител все още не е пристигнал към момента. 

По т. 2 от дневния ред бе прието решение за приемане отчета за изпълнението 

на бюджета на Асоциацията за 2019г. с 88,49% от общо 100% от всички гласове в 

Общото събрание. 

По т. 3 от дневния ред бе прието решение за приемане на годишния отчет за 

дейността на Асоциацията за 2019г. с 89,83%, поради участието вече и на по-късно 

присъединилия се упълномощен представител на община Земен. 

По т. 4 от дневния ред бе прието решение за приемане бюджета на Асоциацията 

за 2020 година с 89,83% от общо 100% от всички гласове в Общото събрание. 

По т. 5 от дневния ред бе прието решение за Приемане на Инвестиционна 

програма за 2020г., изготвена от ВиК Оператора, във връзка с поетия ангажимент за 

извършване на инвестиции в активи – ВиК системи и съоръжения, публична държавна 

и/или публична общинска собственост с 89,83% от общо 100% от всички гласове в 

Общото събрание.  

По т. 6 от дневния ред „Други“, Общото събрание обсъди и прие за сведение с 

89,83% от общо 100% от всички гласове в Общото събрание, както следва: 

       - Писмо изх. № В-07-00-5/20.01.2020 г. от КЕВР с констатирани грешки и 

пропуски на ВиК дружествата; 

      - Писмо изх. № В-07-00-6/28.01.2020 г. от КЕВР и с копие до Кмета на Община 

Перник относно действия на АВиК-Перник във връзка с обявения режим на 

водоподаване и бедствено положение в община Перник; 

       - Указания от МОСВ вх. № АВиК-74/12.02.2020 г. по повод включването в 

разглеждането на определени въпроси/информация за сведение в точка „Разни“; 

        - Осъществен контрол и направени констатации относно неизпълнение на 

договорни задължения от „ВиК“ ООД-Перник по Договора за стопанисване, 

поддържане и експлоатация на ВиК системите и съоръженията и предоставяне на 
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водоснабдителни и канализационни услуги от 11.03.2016г. /в сила от 01.04.2016 г./, 

както и по повод Заявление вх. № 2-1/09.01.2020 г. от Велизар Венциславов 

Варадинов за осъществявани контролни дейности от Областния управител на област 

Перник и Председател на АВиК-Перник във връзка с критичната ситуация с 

водоснабдяването на община Перник от язовир „Студена“ и Решение за достъп до 

обществена информация изх. №  2-1/1/22.01.2020г.; 

      - Проблеми, свързани с предавателно – приемателните действия на ВиК активите-

публична общинска собственост между общините Перник и Ковачевци и „ВиК“ ООД-

Перник; 

    - Други въпроси, предложени за обсъждане и приемане за сведение от членовете 

на АВиК-Перник: 

 Относно неизпълнени инвестиции от „ВиК“-Перник КЕВР е констатирал, че не е 

така, както и по отношение на Допълнителното споразумение № 1/2019г. по 

отношение на регистрите – създаване регистър на активите, критични активи, 

оценка на състоянието на критични активи, оценка на състояние на всички 

активи в срок от 5 години от началото на Договора /01.04.2016г/. В края на 

протокола на регулатора пише, че са внедрени, защото това задължение и 

повечето дейности, са заложени в нормативната уредба за новия регулаторен 

период 2017-2021г. и ВиК дружеството е задължено да ги създаде. В край на 

протокола е констатирано, че са създадени тези регистри с изключение на ГИС. 

ГИС-ът е включен за финансиране в оперативна програма след провеждането 

на тръжните процедури и избора на изпълнител за финансиране по оперативна 

програма. Всички изискуеми регистри от регулатора са създадени и са в 

програмен продукт, но самите процедури не са разписани.  

 По отношение на качеството на питейната вода е в рамките на заложеното в 

Бизнес плана. В малките зони, където са малките водоизточници, има проблем 

с качеството на питейната вода. „ВиК“-Перник имат лаборатории, правят 

собствен акредитиран мониторинг, освен това РЗИ-Перник също правят 

мониторинг. При пролетно и есенно замътяване има проблем с качеството, 

както е разписано в Наредба № 9 за качеството, в такива случаи се 

преустановява водоподаването, както е с ПСПВ Рударци до отстраняването на 

проблема. 

 По отношение на загубите на вода от дружеството бе разяснено, че е много 

сложно да се постигнат показателите от 65%, които са заложени без средства. 

На територията на област Перник не е имало мащабно отпускане на средства 

по оперативни програми от държавния бюджет така както във връзка с водната 

криза. Навсякъде в областта, защото това са стари населени места и  

инфраструктурата е отдавна изградена, като на много места инфраструктурата 
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е на над 70 години. Определянето на над 10м подменена тръба като инвестиция 

или рехабилитация на участък от амортизирана мрежа не води до намаляването 

на никакви загуби.  Те възникват малко по-нагоре след подменения участък 

след това и т.н. Това, на което се разчита най-много е, ако нещата сега се 

случат с отпуснатите пари от държавата една част за рехабилитация на 

мрежата и най-вече на оперативната програма, защото в Перник и Радомир 

положението не е добро.  

 ВиК операторът е изпратил в срок Годишния доклад за дейността, входиран е 

на 16.04.2020г.  

 Община Перник все още не е приключила по отношение на „ВиК“ ООД-Перник 

т. нар. фактическо (счетоводно) предаване на ВиК активите – публична 

общинска собственост.  

 По питането на Кмета на община Трън относно срока за отстраняването на 

авариите е получен отговор от Главния инженер на „ВиК“ ООД-Перник, а 

именно, че: няма определен срок за отстраняване на аварии, има срок за колко 

време можеш да оставиш потребителите без вода, кога е с предварително 

уведомление и кога без, т.е. дали е повече от 8 часа, съгласно Наредба № 4.  

От страна на Управителя на ВиК бе получено уверение, че за в бъдеще ще бъдат 

взети мерки лично от него проблема с авариите в община Трън да бъде трайно 

разрешен. 

 От  страна на Кмета на община Земен бе поставен въпроса, че когато има 

авария в Земен, водата се източва за целия град, защото нямат кранове и са 

кандидатствали и в двете ресорни министерства за подмяна на водопровод, но 

все още няма резултат.  

 От страна на АВиК-Перник бе изискано при кандидатстване било пред МРРБ 

или пред друго министерство и чрез друг източник на финансиране за различни 

ремонтни и дейности по поддръжката, при получаване на указания и 

възможности за отпускане на пари, да ни информират и нас своевременно, че 

са отстранени пропуските и са представени съответните документи пред 

управляващия орган, тъй като обичайно МРРБ чрез копие и до нас изисква 

допълване на документация и информация от общините – кандидати за 

съответното финансиране. 

 

Второто извънредно заседание - на Общото събрание на Асоциация по ВиК – 

Перник бе проведено на 22.12.2020г. За провеждането на заседанието са получени 

съответните мандати от МРРБ и МОСВ, съгласно разпоредбите на чл. 198е, ал. 4 от 

Закона за водите. Заседанието е проведено при следния дневен ред:  
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1. Приемане препоръчителния размер на вноската на Държавата в бюджета на 

Асоциацията за 2021г., в размер на 21 500,00 лв./двадесет и една хиляди и петстотин  

лева/, съгласно чл.20, ал.3 от Правилника за организацията и дейността на 

асоциациите по ВиК /ПОДАВиК/.  

2. Приемане на Подробната инвестиционна програма за инвестиции в активи-

ВиК системи и съоръжения, публична държавна и/или общинска собственост за 2021 

г. на ВиК оператора „ВиК“ ООД гр. Перник, предварително съгласувана с МРРБ. 

3. Други. 

 

По т. 1 от дневния ред бе прието решение за приемане препоръчителния размер 

21 500 лв. на вноската на Държавата в бюджета на Асоциацията за 2021г. с  82,31% 

от общо 100% от всички гласове в Общото събрание. 

По т. 2  от дневния ред бе прието решение за приемане на Подробната 

инвестиционна програма за инвестиции в активи-ВиК системи и съоръжения, публична 

държавна и/или общинска собственост за 2021 г. на ВиК оператора „ВиК“ ООД гр. 

Перник с  82,31% от общо 100% от всички гласове в Общото събрание. 

          По т. 3 „Други“ от дневния ред се обсъди и прие за сведение следната 

информация: относно зададения от инж. Емил Костадинов въпрос на Управителя на 

„ВиК“ ООД гр. Перник: „Трябва ли да се започне контролирано изпускане на язовир 

„Студена“, тъй като напоследък обема приближава 22 милиона куб. м.?“ и получения 

от инж. Борислав Иванов отговор, че през септември месец са изпратили писмо до 

МОСВ и им е отговорено, че до 24,2 милиона куб.м. може да не се изпуска. Тъй като 

язовира се пълни най-вече през месеците март, април и май, то ако се наложи 

контролирано изпускане, трябва да се направи през месец февруари, когато коритото 

на река Струма не е толкова пълно. 

        След това Главният секретар на АВиК-Перник запозна присъстващите със 

съдържанието на писмо изх. № 04-00-483/20.02.2020 г. на министъра на МОСВ до 

министъра на регионалното развитие и благоустройството и до областните 

управители, като председатели на  ВиК асоциациите, в което се указва следното: от 

съответните общини, като членове на Асоциацията да бъде изискано предоставянето 

на информация за проектна готовност и предвиждания срок за изпълнение на: 

- Задълженията, произтичащи от Директивата за пречистване на 

отпадъчни води от населените места за агломерациите с от 2000 до 

10 000 е.ж. в обособената територия; 
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- Заложените мерки в ПУРБ за периода 2016-2021 г., свързани с 

изграждане, реконструкция или модернизация на 

канализационната система, вкл. ГПСОВ, определени за конкретните 

агломерации с от 2000 до 10000 е.ж., обслужвани от „ВиК“ ООД- 

Перник. 

            Тъй като единствената агломерация в област Перник с от 2000 до 10000 е.ж. 

е община Брезник, но Кметът на община Брезник не присъстваше на Общото събрание, 

не се състоя разискване по тази тема, а се уточни, че ще бъде изпратено писмо за 

изпълнение указанията на МОСВ и такова писмо бе изпратено впоследствие. 

 

ІІ. През 2020г. са проведени следните 7 /седем/ работни срещи с ВиК 

Оператора и представители на други компетентни органи по инициатива на Областния 

управител и Председател на АВиК-Перник, както следва: 

1. На 15.01.2020г. – Обсъждане варианти за включване водите на язовир 

„Долна Диканя към язовир „Студена“; 

2. На 16.01.2020г.- Изясняване на състоянието на ПС при язовир „Бушляк“ и 

съществуващ водопровод  към „Стомана Индъстри“ АД; 

3. На 30.01.2020г. – Проверка на място по многобройни жалби за запушена 

канализация при бл. 13 на ул. „Младен Стоянов“, кв. „Мошино“; 

4. На 05.02.2020г. – Повторна проверка на място по многобройни жалби за 

запушена канализация при бл. 13 на ул. „Младен Стоянов“, кв. „Мошино“; 

5. На 12.02.2020г. – Обсъждане на предаварийната ситуация на 

водоизточник „Опалово“; 

6. На 29.04.2020г. – Обсъждане на зачестилите аварии и състоянието на 

язовир „Студена“; 

7. На 16.10.2020г. – Обсъждане на въпроси, свързани с водния обем  и 

контролираното изпускане на язовир „Студена“ и много други важни 

въпроси, свързани със стопанисването и експлоатацията на ВиК активите, 

както следва:  

7.1. Водният обем на язовир „Студена“: към кого се подава, какво количество, 

какви заявки до МОСВ са подавани, направени ли са разчети, за колко време стига 

водата в язовира, при какъв воден обем се изпуска – кой и как взема решението за 

това, при положение, че управлението на водните количества в този язовир се 

извършва от МОСВ; 

7.2. Докъде стигна ремонтът на водовземната кула; 

7.3. Ползва ли се ВЕЦ-а на язовира§ 
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7.4. Какви количества се подават за промишлеността; 

7.5. За колко време ще ни стигнат наличните водни количества в язовир 

„Студена“; 

7.6. По отношение ползването на водопровода през Бучино и задълженията 

/неплатените такси/ към Басейнова дирекция; 

7.7. Причините за зачестилите аварии в града и др. населени места като 

Батановци, Църква; 

7.8. Колко екипа работят по авариите и колко са общо екипите във 

ВиК/техниката достатъчна ли е/как се отреагира при недостиг на работна ръка и 

техника; 

7.9. Задълженията на ВиК Оператора към ЧЕЗ; 

7.10. Докъде са стигнали възлаганията по обществените поръчки и кога ще 

стартират реално Водният цикъл; 

7.11. Разрешаването на проблемите, свързани с приемо-предавателните 

действия между „ВиК“-Перник и община Перник на ВиК активите в „Кало“ и „Делта 

хил“; 

7.12. Проверките за незаконните абонати и реалната несъбираемост, както и 

кражбите на водни количества чрез незаконни отклонения; 

7.13. Водоподаването в община Радомир и махала „Андреина“ в Батановци; 

7.14. Присъединяването на „ВиК“ ООД-Перник към холдинга; 

7.15. Водоподаването в община Брезник и водния обем на язовира за питейно-

битови нужди в Брезник; 

7.16. Водоподаването в община Трън; 

7.17. Водоподаването в община Земен; 

7.18. Водоподаването в община Ковачевци; 

7.19. В кои населени места в област Перник има въведен режим на 

водоснабдяване и къде трябва да се въведе; 

7.20. Докъде стигна ремонта на ПСПВ в град Перник; 

7.21. Наличието на програми за финансиране. 
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III. През 2020г. служителите на Асоциация по ВиК-Перник, поради 

продължителните извънредно положение и усложнената епидемиологична обстановка 

в страната, свързана с разпространението на COVID-19, участваха единствено в 

двуседмично онлайн практическо обучение от 09.11.2020 г. до 20.11.2020 г., на теми: 

 „Въвеждащо обучение за ползватели на Единната информационна 

система за ВиК услугите и регистър на асоциациите по ВиК и на ВиК 

операторите“ и 

 „Онлайн обучение за напреднали потребители на  Единната 

информационна система за ВиК услугите и регистър на асоциациите по 

ВиК и на ВиК операторите“. 

            Обучението беше проведено от Обединение ДЗЗД „ЙОВА ИНФОСИС“ – 

Изпълнител по Договор по Обособена позиция №1 „Проектиране, разработване и 

внедряване на Единната информационна система за ВиК услугите и регистър на 

асоциациите по ВиК и на ВиК операторите. 

 

IV. За визирания отчетен период са идентифицирани и 2 (два) важни 

практически проблема при осъществяване на дейността на АВиК-Перник, а именно: 

1. Проблем с приемането на инвестициите: Собствениците на ВиК активи – 

публична общинска собственост – общините (членове) на АВиК не спазват реда, 

предвиден в указанията на МРРБ с писмо изх. № 91-00-87/13.10.2017г. и МФ по 

приемането на инвестициите, а именно: назначаване на комисия със заповед на кмета 

на съответната община и изготвянето на протокол.  

По отношение на приемането на инвестициите – публична държавна 

собственост този ред се спазва стриктно от страна на Областна администрация-

Перник, като се назначава комисия и се изготвят и подписват и съответните приемо-

предавателни протоколи, включително и за 2020г. 

2. През изминалата календарна година бе сериозно възпрепятстван и 

ежемесечния, стриктен контрол на служителите в АВиК-Перник за отчитането на 

направените от ВиК оператора инвестиции към шестте общини на територията на 

област Перник и съдействат за отстраняването на възникнали проблеми по 

приемането на ВиК активите от съоръженията от „ВиК“-Перник, предадени им от 

общините. През 2020 г. като проблем се идентифицира и значителното забавяне в 

предоставянето на документите за направените инвестиции във ВиК активите – 

публична общинска и публична държавна собственост от страна на ВиК Оператора на 

АВиК-Перник. Документацията за извършените инвестиции за месеците ноември и 

декември бе предоставена на 28.01.2021г., а тази за инвестициите: през месеците 

септември и октомври – на 22.01.2021г.; за месец август 2020г. и на Областна 
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администрация – Перник за инвестициите в активите ПДС – едва на 14.01.2021 г., 

което от своя страна създаде значителни затруднения по приемането им и издаването 

на фактурата за ДДС. Документите за инвестициите през останалите месеци на 2020г. 

бяха предоставени в АВиК-Перник: за месец юли 2020г. – на 11.01.2021г.; за месец 

юни 2020г. – на 06.11.2020г.; за месеците март, април и май 2020г. – на 14.10.2020г.; 

за месец февруари 2020г. – на 24.09.2020г. и за месец януари 2020г. – на 04.08.2020г. 

Като причина за значителното забавяне ръководството на „ВиК“-Перник изтъкна 

продължителната значително усложнена епидемиологична обстановка във връзка с 

разпространението на COVID-19, довела до боледуването и отсъствието на голям брой 

служители. 

            По този повод, на 25.01.2021г., бе проведена работна среща с участието на 

служителите в АВиК-Перник и тези във ВиК дружеството, участващи в 

документирането и отчитането на инвестициите, във връзка с писмо изх. № АВиК-

46/21.01.2021 г. на АВиК-Перник, отнасящо се за контрола и фактурирането на 

инвестициите във ВиК активи – публична държавна и общинска собственост. 

         Главният счетоводител на „ВиК“ ООД гр. Перник предложи до края на всеки 

месец да бъдат предавани инвестициите, извършени в предходния месец, като за 

месец декември да бъдат предавани най- късно до 10 януари на следващата 

календарна година.  

        Относно фактурирането изрази становище, че най-добрият вариант е да става 

веднъж годишно - до 31 декември. 

        След това бяха обсъждани причините за закъснение за предаване на 

инвестициите. Управителят на „ВиК“ ООД гр. Перник посочи, че основната причина за 

значителното забавяне на предаването на инвестициите е боледуването на някои 

негови служители. Той  обясни, че инвестициите за месец ноември и декември 2020 

г. ще бъдат представени до сряда /27.01.2021 г./. 

        От страна на АВиК- Перник бе напомнено, че банковата гаранция по Договора за 

стопанисване, поддържане и експлоатация на ВиК системите и съоръженията и 

предоставяне на водоснабдителни и канализационни услуги, в сила от 01.01.2016 г., 

изтича на 31.03.2021 г. и „ВиК“ следва да предприемат действия по предоставянето 

на нова банкова гаранция за следващия 5 – годишен период на Договора. 

 

V. Други дейности на основание чл. 42 от Правилника за организацията и 

дейността на асоциациите по водоснабдяване и канализация: 

Във връзка с овладяната кризисна ситуация и с цел превенция, свързана с 

водоснабдяването на населените места в област Перник: 
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С писмо изх. № АВиК-9/06.01.2020г. е отправено искане до „ВиК" за 

предоставяне на списък на водоизточниците в област Перник за питейно-битово 

водоснабдяване и за предоставяне на копия от съответните актуални разрешителни 

за водоползване. 

С писмо изх. № АВиК-21/08.01.2020г. е изискано от „ВиК“ да получим в спешен 

порядък информация относно монтираните разходомерни устройства. 

С писмо изх. № АВиК-76/17.02.2020г., въз основа на становището на 

Управителя на „ВиК“ ООД-Перник, е изискано от Кмета на община Перник да бъдат 

предприети спешни действия за привеждането на ПСПВ в с. Рударци и ПС в гр. 

Батановци в годно техническо и експлоатационно състояние. 

С Доклад наш вх. №  АВиК-116/04.03.2020г. съм уведомен от страна на „ВиК“, 

че в периода на бедственото положение са предприети действия за: подаване на вода 

през основния изпускател на язовира – монтирани са разходомер, както и дозаторна 

помпа и съдове за коагулация, които да намалят мътността на водата още в 

енергогасителя на язовира и водата да бъде с по-малка мътност, достигайки до ПСПВ-

Перник; през месец януари 2020г. броят на отстранените аварии е 169, а за месец 

февруари 2020г. – 96, като за сравнение в началото на кризата през месец декември 

2019г. броят на отстранените аварии е бил 280. 

С писмо изх. № АВиК-182/30.03.2020г. до МРРБ и с копие до Кмета на община 

Перник и до Управителя на „ВиК“-Перник е изискано съдействие за спешно 

финансиране на необходимата реконструкция на съоръжения и подмяна на 

оборудване на ПСПВ в с. Рударци. 

С писмо изх. № АВиК-210/21.04.2020г. до „ВиК“-Перник, с оглед тревожното 

ежедневно зачестяване на авариите, е разпоредено предприемането на неотложни 

действия по предотвратяването и бързото отстраняване на авариите, възникващи във 

водопреносната мрежа на град Перник и водещи до неспазване на обявения воден 

режим в община Перник.  

С писмо изх. № АВиК-361/1/21.05.2020г., по повод предоставения Протокол от 

извършен годишен технически преглед за 2020г. за установяване на техническото и 

експлоатационното състояние на язовирна стена „Студена“ и на съоръженията към 

нея, събирателни канали „Владайски“, „Палакарийски“ и ГДК и с оглед направените 

от ВиК Оператора констатации, е изискана информация какви дейности извън Проекта 

за рехабилитация на МРРБ ще бъдат реализирани от „ВиК“, на каква стойност и в 

какви срокове, с цел привеждането в добро техническо и експлоатационно състояние 

на съоръженията с липсващи и/или амортизирани части. 
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С писма изх. № АВиК-239/21.05.2020г. и № АВиК-326/03.08.2020г. е изискана 

информация от ВиК дружеството относно етапа на възлагане и изпълнение на 

процедурите по Закона за обществените поръчки по Проект „Изграждане на ВиК 

инфраструктура на обособената територия, обслужвана от „Водоснабдяване и 

канализация“ ООД, гр. Перник, финансиран по Оперативна програма „Околна среда 

2014-2020“. 

С писмо изх. № АВиК-264/08.06.2020г. е изискана от „ВиК“-Перник в спешен 

порядък предвид силното ежедневно зачестяване на авариите и доста закъснялото им 

отстраняване, информация относно причините за неотстраняване на авариите в срок, 

както и за броя на аварийните групи и наличната аварийна техника, а в случай, че 

същите не са достатъчни – да бъде поискана помощта на други ВиК дружества или да 

бъдат предприети алтернативни мерки за разрешаване на проблема. 

С писмо изх. № АВиК-299/01.07.2020г. е изискана информация от „ВиК“ 

относно актуалността на разрешителните за водовземане и водоползване за всички 

водоизточници на територията на област Перник. 

С писмо изх. № АВиК-356/01.09.2020г., с оглед особено тревожната тенденция 

за ежедневното зачестяване на авариите през периода 18-26.08.2020г., 

неоповестяването им и доста закъснялото им отстраняване, от „ВиК“-Перник е 

изискана информация относно причините за авариите и предприетите мерки за 

трайното им намаляване. 

С писмо изх. № АВиК-359/08.09.2020г. от „ВиК“, предвид достигането на кота 

на най-високо водно ниво на язовир „Студена“, както и очакваните валежи и 

повишаването на обема на водния обект, е изискана в спешен порядък информация 

относно мерките, които ще бъдат предприети, съгласувани с компетентните органи, 

за поддържането му на ниво, което не застрашава сигурността на населението и 

същевременно гарантира опазването на така ценните водни ресурси. 

С писмо изх. № АВиК-361/11.09.2020г. е изискана информация от „ВиК“-

Перник относно водното количество от водохващанията по Владайския канал в посока 

язовир „Студена“; наличието на незаконни водовземания, както и за причините в 

разликата в насочените водни количества и отчитания в справките за язовир 

„Студена“ дневен приток. 

С писмо изх. № АВиК-367/18.09.2020г. е изискана информация от „ВиК“-

Перник относно обезпечаването на нормалното водоснабдяване на населението на 

област Перник. 
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С писмо изх. № АВиК-368/18.09.2020г. е изискано от „ВиК“-Перник 

извършването на проверка и уведомяването ни относно наличието на незаконни 

отклонения към водосбора на язовир „Студена“ и към други водоизточници, както и 

за предприемане на действия по премахването или привеждането им в съответствие с 

действащата нормативна уредба. 

С писмо изх. № АВиК-394/4/30.12.2020г. е изискано от Управителя на „ВиК“ 

извършване на необходимите проверки и уведомяване за действителното положение 

относно искането на Кмета на село Владая за възстановяване осигуряването на 

минимално допустим отток в река Владайска. 

 

VI. През 2020 г. в Асоциация по ВиК-Перник входящите документи са 416 

(четиристотин и шестнадесет), а изходящите са 268 (двеста шестдесет и осем).  

  През 2020 г. в Асоциация по ВиК – Перник са получени и обработени 127 (сто 

двадесет и седем) броя жалби с различни проблеми във ВиК системите и съоръженията 

на обособената територия – обслужвана от оператора „ВиК“ ООД – Перник. Жалбите 

са подавани предимно в писмена форма (69), по и-мейл (40), по телефона (17) и „лице 

в лице“- (1) от физически лица (78) и юридически лица (49), които са свързани с: 

- липса на водоподаване във водоснабдителната мрежа - 51; 

- липса на налягане във водоснабдителната мрежа - 12; 

- прекъсване на услугата - 7; 

- лошо качество на водата - 1; 

- щети от аварии - 9; 

- течове - 9; 

- запушване на канализация - 7; 

- присъединяване - 1; 

- наводняване от дъждовни води - 1; 

- грешка в отчитането и неправилно начисляване на потреблението на вода -

1; 

- проверка на изправност на водомер - 1; 

- друго по водоснабдяването - 18; 



14 
 

- друго по канализацията - 2; 

- други - 7. 

 

През 2020 г. в Асоциация по ВиК – Перник са получени 20 (двадесет) входящи 

/инициирани/ от „ВиК“ ООД Перник писма. От АВиК-Перник са изпратени на оператора 

общо 14 (четиринадесет) броя писма с указания и 17 (седемнадесет) броя писма, с 

които се изисква информация. По отношение на извършените инвестиции във ВиК 

активи ПДС и ПОС до края на календарната 2020 година са получени само 6 (шест) 

придружителни писма с приложените документи, доказващи извършването на 

инвестициите. От АВиК-Перник са изпратени 3 (три) писма с указания да бъдат 

извършени необходимите по-съществени корекции за входираните от ВиК Оператора 

до момента инвестиции. При наличието на по-маловажни пропуски и разминавания, с 

цел максимална бързина и оперативност от страна на АВиК-Перник, и предвид 

значителното забавяне от страна на „ВиК“-Перник за предоставянето на този вид 

документация и извънредното положение и обстановка през 2020г., същите се 

коригираха чрез посещение и проверка на място в седалището на ВиК 

Оператора/АВиК-Перник или чрез телефонни разговори и по имейл. 

 

След приключване на СМР по проекта „Аварийно изграждане на водопровод от 

Мало Бучино до гр. Перник в едно с помпена станция и резервоар, с цел аварийно 

водоснабдяване на гр. Перник“, като това обуславя в още по-голяма степен 

необходимостта от балансиран мониторинг върху подаваните разрешени и 

изразходвани водни количества от язовир Студена, с Договор № ДГ-18/22.05.2020г. 

е възложено от страна на Областна администрация-Перник на „Кюбико“ ЕООД-гр. 

София, чрез обществена поръчка № ОП-5/04.05.2020г. „Изграждане на система за 

баланс на водните количества в язовир „Студена“. Цената за доставка, монтаж и 

въвеждане в експлоатация на Системата е 150 000 лева с ДДС.  

В обхвата на договора са следните дейности: 

1. Доставка и монтаж на 4 /четири/ броя енергийно независими разходомери за 

измерване на водно количество при безнапорно течение; 

2. Поддръжка на разходомери за измерване при безнапорно течение; 

3. Осигуряване на уеб достъп и подготовка на ежедневен баланс на вход/изход 

на язовир „Студена“; 

4. Доставка, сертифициране и въвеждане в експлоатация на 2 /два/ броя 

стационарни разходомери за измерване в напорни водопроводи; 

5. Обучение на служителите за работа със софтуера. 
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Въз основа на въведеното извънредно положение в страната и ескалиращата 

епидемиологична обстановка с увеличаващите се случаи на COVID-19, на основание 

Решение от 13 март 2020 година на Народното събрание и Заповед № РД-01-

124/13.03.2020г. на Министъра на здравеопазването, бе облекчен и въведеният воден 

режим в община Перник, като водоподаването се  извършва от 6:00 до 22:00 часа. 

Всички тези обстоятелства обусловиха като безусловно необходимо и 

неотложно да се изгради такава система за постоянен, дистанционен мониторинг на 

водното количество на вход и изход за язовир „Студена“ и когато стана видно, че 

язовир „Студена“ достига обема, който позволява да се отмени водният режим. 

Изпълнителят осигури софтуер, където данните от монтираните измервателни 

уреди са достъпни. Софтуерът позволява настройката на аларми при достигане на 

предварително зададени гранични стойности на наблюдаваните параметри. 

Софтуерът притежава високо ниво на сигурност и да гарантира надеждно съхранение 

и защита на данните. Изчислява следния минимален обем от индикатори– преминало 

водно количество, минимално водно количество, максимално водно количество, 

седмично водно количество, месечно водно количество. Системата притежава високо 

ниво на сигурност и гарантира надеждно съхранение и защита на данните. 

Изпълнителят предоставя безсрочен лиценз за използване на софтуера. Софтуерът 

позволява сравнение между показателите и индикаторите за текущ и предходен 

период, както и сравнение между показателите и индикаторите на различните 

измервателни устройства.  

Системата за баланс на водните количества в язовир „Студена“ е монтирана, 

съгласно действащите нормативни изисквания и изискуеми технически стандарти и е 

предадена в срок от упълномощени представители на „Кюбико“ ЕООД, за което е 

подписан двустранно Предавателно-приемателен протокол наш изх. №32-00-

434/12.06.2020г. С моя Заповед № РД-91/07.07.2020г.  е определено лице от състава 

на ОА-Перник, което след проведено обучение, осъществява ежедневен дистанционен 

мониторинг на водопроводната мрежа на ХВ „Студена“ чрез уеб базирано приложение, 

обобщаващо бази данни от всички измервателни уреди. 

 

През 2020г. беше извършена и реконструкция на водопроводната мрежа на град 

Перник, в следствие на което разходът на питейна вода се намали от 710 на 520 л/сек, 

отчита ръководството на ВиК. Общината беше изправена през безпрецедентна водна 

криза и режим на водоподаването.  

С намесата на правителството и лично на премиера, в спешни срокове, беше 

изградена аварийна връзка със София, с което режимът беше облекчен. Благодарение 

на успешното управление на дружеството и огромната инвестиция в мрежата на 
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Перник, в язовира днес има количество, достатъчно да осигури вода за потребителите 

за повече от година, дори в този период да има нулев приток.  

През 2020г. ВиК - Перник извърши подмяна на части от водопроводната мрежа 

на няколко населени места, като общата дължина на подменените участъци е над 6 

км. Осъществени са монтажи на три регулатора на налягане – два в кв. „Църква“ и 

един в с. Рударци, като благодарение на това авариите са намалели многократно. В 

момента се финализира реконструкцията на старата пречиствателна станция за 

питейни води на гр. Перник.  

Тези резултати отчита Управителят на ВиК - Перник инж. Борислав Иванов. На 

17 януари се навърши една година, откакто той пое управлението на дружеството. 

През 2021 г. предстоят няколко големи проекта, които ще решат много проблеми 

с водоснабдяването в област Перник: 

- Ще стартират строително – ремонтните дейности по проект „Изграждане на ВиК  

инфраструктура на обособената територия обслужвана от ВиК - Перник; 

- Реконструкция на вътрешната водопроводна мрежа в град Брезник - втори 

етап; 

- Ремонт и реконструкция на довеждащ водопровод за селата - Жедна и 

Негованци; 

- Ремонт на водопроводната мрежа на гр. Трън и изграждане на каптаж в село 

Лева река; 

- Реконструкция на вътрешната водопроводна мрежа в град Земен - първи етап; 

- Реконструкция на довеждащи водопровод от помпена станция “Опалово” до 

град Радомир; 

- Разработване на проект за подмяна на вътрешната водопроводна мрежа на 

гр. Радомир 

- Обследване на част от водопроводната мрежа на гр. Перник с цел 

оптимизация на работата и намаляване на загубите на вода; 

- ВиК- Перник ще кандидатства по програма за оптимизиране на управлението 

и намаляване на загубите на вода за гр. Радомир, като целта на проекта е загубите на 

вода да се намалят с повече от 20%. 

 

VII. По отношение на човешките ресурси в АВиК-Перник: 

1. На 26.05.2020г. титулярът на длъжността „Финансов експерт“ излезе в 

законоустановения отпуск по майчинство. Първоначално беше сключен граждански 

договор от 23.06.2020г. до 31.08.2020г. с Главния счетоводител на ОА-Перник да 

изпълнява тази длъжност. Впоследствие на трудов договор на 01.09.2020г. бе 

назначен друг заместник на титуляра, който напусна на 21.09.2020г. Това наложи 
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повторното сключване на граждански договор с Главния счетоводител на Областна 

администрация-Перник за периода 16.09.2020г. - 16.10.2020г., като на 14.10.2020г. 

е назначен на трудов договор друг заместник на титуляра, който и до момента 

изпълнява длъжността. 

2. На 15.10.2020г. бе проведен конкурс за длъжността „ВиК експерт“ и бе 

назначен нов титуляр на 26.10.2020г., след завръщането от отпуск по майчинство на 

06.04.2020г. и впоследствие напускането на същия на 22.06.2020г. 

VIII. През 2020 г. към НСИ са подавани на всяко тримесечие отчети на АВиК-

Перник: Наети лица, Отработено време, Средства за работна заплата и други разходи 

за труд. 

IX. За 2020 г. предстои да бъде подадена в НАП - Перник Годишна данъчна 

декларация по чл. 92 от ЗКПО.  

X. Изготвен е годишен финансов отчет за дейността на АВиК-Перник, който 

включва: отчет за приходите и разходите, счетоводен баланс, отчет за промени в 

собствения капитал, отчет за паричните потоци, оборотна ведомост от 01.01.2020 г. 

до 31.12.2020 г. (отчет за Бюджет 2020) и проект на бюджет за 2021 г. 

XI. Изготвен е отчет за изпълнението на бюджета на Асоциация по ВиК на 

обособената територия, обслужвана от “ВиК“ ООД – Перник и обяснителна записка 

към него за 2020 г., съгласно чл. 26, ал. 3 от Правилника за организацията и дейността 

на асоциациите по ВиК. 

 

 

С УВАЖЕНИЕ, 

 

ИНЖ. ЕМИЛ КОСТАДИНОВ  

Областен управител на област Перник и 

Председател на АВиК на обособената територия,  

обслужвана от „ВиК“ ООД – Перник 
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